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Verslag Overlegvergadering FR-FB FGGA 29 augustus 2023 
 

Locatie: WH 4.78 
Tijd: 15.30-17.00 uur 
Faculteitsraad: Elena Bondarouk, Sanneke Kuipers, Pauline Hutten, Annemarie Bouwman, Jens Mekking, Laura Klein  
Faculteitsbestuur: Erwin Muller, Koen Caminada, Niels Laurens, Sterre Burmeister 
Publieke tribune Marciëlle van der Kraan, Dianne Karkdijk, Laura van der Plas 
Afwezig: Wilmer Verbree, Yasmijn Jagtenberg 
Staf: Anne Christine de Haan (bestuurssecretaris), Annemiek Sluijs (verslag) 

1. Opening 
1. Muller opent de vergadering om 15.35 en heet allen welkom. 
 
2. Vaststelling agenda 
2. Er zijn geen aanvullingen voor de agenda.  

 
3. Concept-verslag FB-FR 27 juni 2023 
3. Er zijn geen opmerkingen voor het verslag van 27 juni.  
 
4. Mededelingen  
a. Vanuit het Faculteitsbestuur: 
4. Caminada meldt dat alle roosters goed zijn ingevuld. Het gaat om 654 vakken. Het LUC onderwijs is al 

gestart. Het komende semester zal er digitale toetsing in de Broodfabriek plaatsvinden en toetsing via 
ANS. Verder zijn er twee extra Learn Anywhere zalen bijgekomen en twee nieuwe minoren: één bij LUC 
en één bij ISGA.  

5. Samen met O&O en C&M is er een nieuwe boekje uitgebracht om wegwijs te worden bij de UL en FGGA. 
FGGA Find Your Own Way is gisteren online gegaan.  

6. Hutten vult aan dat de teachers platform ook is toegevoegd aan de TNO voor de nieuwe bachelor 
Cybersecurity & Cybercrime. 
 

b. Mededelingen Faculteitsraad: 
7. Hutten meldt dat het onderwerp D&I op de agenda ontbreekt. Ze vraagt dit de volgende vergadering te  

agenderen. 
8. Muller zegt dit toe.  

 
5. Middelen Kwaliteitsafspraken 2024 
9. Caminada licht toe dat de afgelopen jaren het overschot uit de begroting, herbesteed is. Verwacht is dat 

dit ook het geval zal zijn voor 2022 en 2023. Hier zal op een later moment meer informatie over 
beschikbaar zijn. Met uitzondering van de kwaliteitsmiddelen zijn alle gelden op de begroting 
geïndexeerd voor 2024 Er is een brief vanuit de FB naar de UR gestuurd om te beargumenteren dat dit 
geld herbesteed moet worden.  

10. Laurens voegt toe dat het hierbij de vraag is of de UR besluit dat het geld voor FGGA projecten wordt 
herbesteed of dat centraal dit alloceert.  

11. Caminada zal de argumentatie naar de FR sturen ter verduidelijking.  
12. Hutten geeft aan dat het niet wenselijk is als de herbesteding aan vakken ‘’first come first serve’’ zal zijn.  
13. Caminada antwoordt dat de herbesteding aan de FR zal worden voorgelegd.  

 
6. Conceptbegroting 2024-2028 
14. Laurens geeft een korte toelichting op de conceptbegroting 2024-2028. Universitaire bijdrage is conform 

regelgeving waarbij de kosten meer stegen dan verwacht. De begroting is net sluitend ondanks tekorten. 
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Dit betekent dat de lening kan worden afbetaald. Bijna alle onderdelen van de faculteit nemen 2% van de 
loonsom op in de begroting voor opleidingskosten. Het is de bedoeling dat alle onderdelen dit binnen een 
jaar doen. Onder deze opleidingskosten vallen ook de kosten voor internationalisering zoals een cursus 
Nederlands voor Engelstaligen. Vanuit de instituten wordt dit in gang gezet. De kosten voor de nieuwe 
opleiding en huisvesting worden pas later bekend. 

15. Hutten informeert naar de reiskostenvergoeding i.v.m. de nieuwe CAO. 
16. Laurens antwoordt dat het college heeft laten weten een stap te willen maken naar een gepersonaliseerd 

budget voor reiskosten. Het ophogen van de reiskosten geeft veel druk op de budgetten.  
17. Hutten geeft haar complimenten voor de begroting en afkortingenlijst. Ze benadrukt de samenwerking 

tussen CPL en de instituten belangrijk is. 
18. Kuipers merkt op dat onderzoek acquisitie op de slides stonden vermeld en vraagt wat de 

onderzoekstaken van CPL inhouden 
19. Klein mist in het concept hoe de consolidatie en groei, de risico’s kunnen verminderen. 
20. Laurens antwoordt dat naar aanleiding van de ambitie er een businesscase zal worden opgesteld. Er wordt 

een nieuwe directeur met een nieuw profiel geworven.  
21. Kuipers vraagt of de tekorten van andere faculteiten een effect hebben op de campus.  
22. Muller antwoordt dat de campus geen aparte begroting heeft.  
23. Besluit: de FR stemt in met de begroting. 

  
7. Nieuwe opleiding Bachelor Cybersecurity & Cybercrime 
a. Toets Nieuwe Opleiding 
1. Muller geeft aan dat de TNO een uitwerking van eerder genomen beslissingen is. 
2. Caminada is trots op de TNO waar door veel betrokkenen hard aan is gewerkt. Hij voegt toe dat het 

TNO-dossier afgelopen week is voorgelegd aan het College van Bestuur. Veel partijen met technische 
kennis hebben hieraan bijgedragen. Na het College van Bestuur zal het beoordeeld worden door het 
Ministerie. In deze opleiding is nadrukkelijk gekozen voor multidisciplinair onderwijs, zodat de staf met 
elkaar kan samenwerken zonder experts hoeven te zijn in elkaars discipline.  

3. De FR deelt het enthousiasme voor deze opleiding.  
4. Klein vraagt zich af of de werkdruk verhoogd wordt voor de staf wanneer zij met verschillende partijen 

moeten afstemmen. Afstemming kost namelijk veel tijd. 
5. Caminada benadrukt het belang aan de voorkant af te spreken wie welke werkzaamheden uitvoert. De 

verwachting is niet dat er veel meer overleggen nodig zijn voor de vakken dan bij een reguliere opleiding 
uit één instituut. De tentamens en vakken zijn al voor het eerste jaar voorbereid.  

6. Klein vraagt of er meer internationale studenten worden verwacht en of dit zal leiden tot de werving van 
Engelstalige docenten wanneer er geen Nederlandstalige docenten beschikbaar zijn.  

7. Muller antwoordt dat er bewust is gekozen om de nieuwe opleidingen in het Nederlands aan te bieden. 
Dit is de enige manier om het aantal internationale studenten te beperken. Dit onderwerp zal tijdens de 
volgende FR vergadering verder worden besproken. Op 15 september zal worden besloten of dit 
wetsvoorstel als controversieel wordt gezien.  

8. Klein merkt op dat het 4e blok gereserveerd is voor scripties. Zij vindt 8 weken daarvoor te kort. 
9. Caminada antwoordt dat het altijd om een afweging gaat. Het 5e semester van bachelor opleidingen is 

bedoeld voor een minor, stage in het buitenland of vrije keuze. Het voordeel van het reserveren van een 
blok is dat de studenten zich op hun scriptie kunnen focussen. Het lukt ISGA over het algemeen goed om 
studenten op tijd te laten afstuderen. Daarnaast moeten er ook docenten beschikbaar zijn voor dit 
semester omdat zij ook zijn ingeroosterd voor andere vakken. Die beschikbaarheid lukt wel voor 1 blok, 
maar is niet gemakkelijk voor een geheel semester te organiseren.  

10. Bondarouk geeft aan dat de benamingen van de vakken soms Engelstalig en soms Nederlandstalig zijn. 
Daarnaast zijn de vaardigheden van de vakken en hoe ze op elkaar afstemmen niet duidelijk aangegeven.  

11. Caminada licht toe dat het soms lastig is in het Nederlands aan te geven waar een vak over gaat, omdat 
veel vaknamen rondom Cybersecurity & Cybercrime veramerikaanst zijn. Wat betreft de vaardigheden 
moeten deze voorafgaand aan het tentamen al zijn geoefend in kleine groepen met tutoren, en vanuit 
FWN met student-assistenten.  
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12. Bouwman vraagt of de integratievakken in blok 4 instapeisen hebben.  
13. Caminada antwoordt dat er geen instapeisen zijn om studievertraging te voorkomen.  
14. Naar aanleiding van de nieuwe BaCC en de roostering, merkt Kuipers op dat de druk op het rooster en de 

beschikbare ruimte al erg hoog is en dat komend semester een minorvak is ingeroosterd op vrijdagavond 
en een BaSS eerstejaars vak in een bioscoop.  

15. Caminada antwoordt dat het bekend is dat het twee jaar vóór de opening van het Spuigebouw lastig zou 
worden wat betreft de ruimteverdeling over de vakken. Daarom zijn er door het UFB externe locaties 
gehuurd. Het OSC zet zich het komende jaar in om colleges zo goed als mogelijk in ruimten in te boeken 
en waar nodig ook in bioscopen.  

16. Mekking informeert of het Spuigebouw de huidige ruimteproblematiek passend kan oplossen.  
17. Caminada geeft aan dat dit kan worden opgelost. Nu zijn minorvakken vaker problematisch, omdat deze 

vakken ook vanuit andere faculteiten worden gegeven. Het geven van onderwijs op vrijdagavond zal nog 
verder worden uitgezocht.  

18. Mekking vraagt of er een overzicht kan worden gemaakt van de ruimten die extern gehuurd worden.  
19. Muller antwoordt dat dit aangeleverd zal worden. 
20. Bondarouk geeft aan dat er meerdere momenten zijn per week waarop ‘s avonds les gegeven moet worden 

vanwege het ruimtegebrek. Hieronder valt ook een online tentamen op een vrijdag van 17.00-19.00.  
21. Caminada zal hier nog op terugkomen. Een kanttekening hierbij is dat roostering tot 19.00 binnen de 

capaciteit valt, ondanks dat dit een onwenselijke situatie is.  
22. Mekking geeft aan dat het volgen van college van 17.00-19.00 voor studenten geen werkbare situatie is.  
23. Muller antwoordt dat het lastig is om op deze gronden extra ruimte te huren, juist omdat vakken volgens 

universitaire afspraken gewoon tot 19.00 gegeven worden en dus onder de reguliere capaciteit vallen.  
24. Kuipers geeft aan dat wanneer er meer studenten aanwezig zijn dan dat er in de zaal kunnen zitten, het 

OSC het alternatief biedt om het college in een zaal ernaast te streamen. Dit is onwenselijk voor de 
kwaliteit van het onderwijs en geeft een tegenstrijdig signaal aan studenten wanneer zij worden 
aangemoedigd naar de campus te komen.  

25. Caminada reageert dat dit inderdaad een verkeerde benadering is, maar moet worden gezien vanuit het 
perspectief van de roostermaker die soms klem komt te zitten tussen verzoeken en beperkte zaalruimten.  
 

8. Plan van Aanpak vakevaluaties  
26.  Caminada geeft een update over de plan van aanpak voor de vakevaluaties. Binnenkomende studenten 

worden geïnstrueerd hoe constructief feedback te geven. Doordat dit punt zorgvuldig is aangepakt is er 
systematische verandering gekomen in de vakevaluaties.  

27. Klein geeft haar complimenten voor het proces voor deze verbeteringen.  
28. Bondarouk merkt op dat bij BYOD tentamen de evaluaties schriftelijk plaatsvinden. 
29. Caminada antwoordt dat de evaluaties bij de tentamen plaatsvinden maar desgewenst kan dit ook tijdens 

de laatste werkgroepen om de response te vergrootten.  
30. Hutten vult aan dat dit voor studenten die niet fysiek kunnen schrijven niet toegankelijk is.  
31. Klein uit haar zorgen over de mogelijke eenzijdigheid van het reflectieverslag. Het is belangrijk om de 

ervaring van studenten mee te nemen.  
32. Caminada antwoordt dat de docent kan kiezen om dit bij het verslag bij het gesprek te betrekken. Dit om 

de context bij het cijfer te kunnen bespreken. Dit om zowel de kwaliteitszorg en de beoordeling op 
functioneren te kunnen waarborgen.  

33. Hutten voegt toe dat bij ISGA de wens is om de resultaten te kunnen differentiëren tussen de studenten 
van verschillende semesters.  

34. Caminada antwoordt dat de opleidingsdirecteur dit kan aanvragen bij LLInC, om zo een te grote volume 
aan evaluatieformulieren op faculteitsniveau te voorkomen. LLInC is echter op dit moment op zoek naar 
een nieuwe directeur en dus is hun prioriteit voorlopig het leveren van de evaluaties van afgelopen 
semester. Dat gaat overigens niet zonder problemen, zodat extra verzoeken van de FGGA nu niet op het 
beste moment komen. 

35. Karkdijk meldt dat de toegankelijkheid van evaluaties voor studenten met een beperking de aandacht 
heeft.  
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36. Bondarouk vraagt hoe de verplichte matching is verlopen bij bestuurskunde.  
37. Caminada antwoordt dat tijdens de volgende vergadering meer duidelijkheid gegeven kan worden over de 

status van het proces. De ervaringen bij eerdere matchings bij ISGA waren positief. 
38. Caminada deelt mede dat het afgelopen jaar, op enkelingen na, veel meer studenten zich correct hebben 

kunnen inschrijven voor de tentamen.  
39. Wat betreft de uitspraak op de casus van de centrale raad van beroep van de rechtenfaculteit is deze niet 

van toepassing op de FGGA. De studenten waren niet in het systeem gezet door het OSC. Daarnaast was 
de regel bij de rechtenfaculteit dat men het tweede tentamen niet mag bijwonen als het eerste tentamen 
niet is behaald met minimaal een 3,5. Dit is bij de FGGA niet het geval.  

40. Mekking voegt toe dat er al herinneringsmails voor het inschrijven voor de tentamen al zijn ontvangen, 
dit terwijl volgende week de vakken pas beginnen.  

41. Bouwman vult aan dat er nog twee herinneringsmails aankomen.  
42. Klein spreekt haar twijfels uit over de tabel met data over de verplichte inschrijving van tentamens die 

door Caminada is uitgereikt, aangezien de studenten die zich niet hebben ingeschreven, omdat ze het 
systeem niet beheersen, hier niet uit op te maken zijn.  

43. Caminada antwoordt dat studenten die zich nergens melden ook niet geregistreerd worden. Dus het klopt 
dat elke rapportage hierover nimmer perfect is. 

44. Mekking voegt toe dat elke student die niet aan diens tentamen heeft kunnen deelnemen omdat zij het 
systeem niet kunnen hebben doorgronden, onacceptabel is.  

45. Bondarouk vult aan dat ook de no-shows hier niet worden gemeten.  
46. Caminada antwoordt dat deze statistiek naar de FR kan worden toegestuurd, echter is er geen groot effect 

gemeten voor deze groep. 
47. Bondarouk merkte op dat docenten niet kunnen inzien wat studenten te zien krijgen als ze zich correct 

hebben ingeschreven. Voornamelijk voor nieuwe docenten is het handig om een printscreen te hebben.  
48. Caminada antwoordt dat docenten klassikaal de studenten kunnen herinneren aan het inschrijven maar 

de verdere afhandeling en administratie van de inschrijvingen via de techniek van het OSC en de 
bevestigingsmails lopen. 

49. Burmeister voegt toe dat studenten nu ook een bevestigingsmail ontvangen wanneer zij correct zijn 
ingeschreven.  

 
9. Studentzaken 
50. Burmeister en Van der Plas lichten de ‘Roadmap Find Your Way’ toe. De Roadmap is opgesteld om de 

studenten wegwijs te maken met alle faciliteiten binnen de Universiteit Leiden. Alle zorgloketten zijn in 
verschillende categorieën geplaatst. De Roadmap zal persoonlijk aan alle studenten worden uitgereikt.  

51. De FR spreekt de waardering uit voor het overzichtelijke document.  
52. Kuipers merkt op dat er studenten zijn die alle loketten tegelijk benaderen. Dit is niet bevorderlijk voor de 

hulpverlening.  
53. Van der Plas antwoordt dat er nog filmpjes worden gemaakt over de volgorde van de loketten.  
54. Burmeister deelt mede dat de EL CID dit jaar voor het eerst in Den Haag is georganiseerd. Ook de HOP 

week heeft plaatsgevonden. Hier is de Roadmap ook gepresenteerd.  
55. Burmeister heeft met het LASSO gesproken over de onderwerpen die bij faculteiten parallel lopen. Vanaf 

volgend jaar zal er een portefeuille campus Den Haag binnen het LASSO zijn 
 
9. W.v.t.t.k./Rondvraag 
56. Geen vragen.  

 
10. Sluiting 
57. Muller dankt de leden van de FR voor de prettige samenwerking het afgelopen jaar. Hij benadrukt de 

inzet van Hutten als voorzitter.  
58. Muller sluit de vergadering om 17.15 uur. 
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